
Korrespondance mellem Sdr Vedby Grundejerforening og 

myndighederne vedr. omfartsvejen ved Nykøbing. 

 

 

31/10 2009: 

Hej Steen 
  
Vores begrundelse for at nedsætte hastigheden og støjen på Prinsholmvejen / Grønsundsvej fra Folemarken 
og til krydset ved Østersøvej til 60 Km. 
  
1. Vi som bor ud til Prinsholmvejen oplever en stigende mængde trafik af biler og lastbiler. Dette kan 
skyldes, at den trafik der skal med Færgen køre fra ved motorvejsafkørslen i Gundslev og bag om 
Stubbekøbing og ud forbi os til Silvan rundkørslen for at slippe for trafikken gennem byen. 
  
2. Roekørslen til Sukkerfabrikken hvor ruten til fabrikken går samme vej forbi os. Det er nemmere at komme 
til fabrikken fra denne side og man skal ikke gennem byen. 
  
3. Kornhøsten går samme vej. 
  
4. Vi har grusgraven i Systofte med en stor mængder lastbiltrafik forbi landevejen hver dag  
  
5. Vi har 2 Cykelstier der munder ud i landevejen. Der er mange cykellister og skolebørn som skal krydse 

den vej hver dag for at komme i skole og til byen og hjem igen.  

  
6. Lastbilerne er blevet større og larmer også mere end for bare ti år siden. Det er umuligt at føre en samtale 
på sin terrasse om sommeren 
  
6. I de 11 år hvor vi har boet der er jeg sikker på at hvis man havde en måling fra denne gang og til nu ville 
trafikken være fordoblet på de år mindst. 
  
Vi mener at det vil gavne alle både cykellister og de beboere som bor ud til vejen med en nedsættelse af 
hastigheden til 60 Km fra Folemarken ( hvor man har det nu) og til Østersøvej. Der vil blive mindre støj i 
hjemmene der bor ude til Prinsholmvejen. Cyklisterne og skolebørnene vil have mere tid til at krydse 
vejen. Vi håber i vil se velvillig på vores ansøgning og tage det med i jeres kommende trafikplan 

for Guldborgsund Kommune.    

  
Med venlig hilsen 
Claus R Jensen 
Ahornvænget 12 
4800 Nykøbing F 
Næstformand 
Grundejerforeningen 
Sdr. Vedby Skovhuse 

 

 

 



1/11 2009: 

Til 
Claus R Jensen 
Ahornvænget 12 
4800 Nykøbing F 
Næstformand 
Grundejerforeningen 
Sdr. Vedby Skovhuse 
 
Detaljerede begrundelser for tidligere fremsendt ønske om hastighedsdæmpning på Grønsundsvej 
Hermed bekræftelse på at Guldborgsund Kommune har modtaget detaljerede begrundelser for ønsket om 
hastighedsdæmpning på Grønsundsvej. 
 
Jeres samlede henvendelse vil, sammen med de øvrige borgerønsker, indgå i det kommende arbejde om 
udmøntning af trafikplanen. 
 

  
Med venlig hilsen  

STEEEN MATHIASEN 

INGENIØR  

VEJENHEDEN  

GULDBORGSUND KOMMUNE  

PARKVEJ 37 

4800 NYKØBING F 

TLF +45 5473 1000 

WWW.GULDBORGSUND.DK 

 

  

1/11 2009: 

Vejdirektoratet. 
  
På vegne af Sdr. Vedby Grundejerforening 
  
Jeg har fået oplyst i Guldborgsund kommune, at det er hos jer man skal henvende sig vedrørende 
omfartsvejen i Nykøbing F. 
Idet vejen skal gå ganske tæt forbi vort boligområde i Sdr. Vedby Skovhuse vil vi gerne vide hvad man vil 
gøre ved de støjgener der vil komme. 
Vi vil også gerne vide hvad man har påtænkt sig, at gøre for at sikre skolevejen til Falster lilleskole.. 
Vi mangler også den præcise linjeføring af vejen. 
Det vil være godt, at få oplyst den eller de personer der sidder med projektet for, at få skabt en dialog om 
den kommende omfartsvej forbi os. 
  
Med venlig hilsen 
Claus R Jensen 
Ahornvænget 12 
4800 Nykøbing F 
54 85 00 64 
21 23 77 82 
Næstformand  
Sdr. Vedby Grundejerforening 
 

http://www.guldborgsund.dk/


1/11 2009: 
 
Hej Claus, 
  
Tak for din mail. 
  
Du har ret i, at det er Vejdirektoratet der nu har opgaven med at arbejde videre med projektet omkring en 
omfartsvej ved Nykøbing Falster. 
  
I den politiske aftale "en Grøn Transportpolitik" som blev indgået af alle partier i Folketinget (minus 
enhedslisten) i januar 2009 blev der afsat en ramme på 400 mio. kr. til et anlæg af en omfartsvej ved 
Nykøbing. 
  
Det er besluttet at Vejdirektoratet i 2010 skal gennemføre en "konsolidering" af det projekt, som det tidligere 
Storstrøms Amt udarbejdede tilbage i 2006. Det vil sige at Vejdirektoratet tager udgangspunkt i det amtslige 
projekt og opdaterer dette for så vidt angår økonomi, de miljømæssige og tekniske undersøgelser m.m.. 
Herefter forventes det, at der tages endelig stilling til projektet. 
  
Med hensyn til dine konkrete spørgsmål omkring linjeføring og skolevej til Falster lilleskole - er det stadig det 
projekt og den linieføring som Amtet vedtog i 2006 der ligger til grund. Vejdirektoratet har ikke på nuværende 
tidspunkt vurderet projektet nærmere. 
  
Jeg har vedlagt det oversigtkort, som viser det af amtet vedtagne "hovedforslag" med en etape 1 og 2. 

Venlig hilsen  

Ulrik Larsen  
Projektleder 
___________________________________ 
 
Vejdirektoratet 
Niels Juels Gade 13 
Postboks 9018 
1022 København K 
Tlf    +45 7244 3333 
Dir    +45 7244 3618 
Mail   xx@vd.dk 
Vejdirektoratet.dk  

 

Se oversigtskort over hovedforslag 1 & 2  her 

 

http://www.vejdirektoratet.dk/
http://www.sdrvedbygrundejer.dk/pdf/omfartsvej1.pdf

